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Jegyzőkönyv 
 
Készült Fonó Önkormányzat Képviselő-testületének 2011. augusztus 31-én tartott testületi 
üléséről.  
 
Jelen vannak: Nyerges Péter-polgármester 
                       Huber Zoltán 
                       Horváth Alexandra 
                       Pál József Ernőné-képviselők 
                       Farkas János- CKÖ elnöke 
                       Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző                    
Hiányzik: Szabóné Nagy Veronika- alpolgármester 
 

- Nyerges Péter-polgármester köszönti a testületi tagokat és megállapítja, hogy a 
testület határozatképes, mivel 5 fő képviselőből 4 fő képviselő jelen van. Ismerteti a 
napirendi pontokat és megkérdezi, hogy van-e más javaslat. Más javaslat nincs, a 
testület az alábbi napirendet tárgyalja.  

 
Napirendek:  

 
1. Ivóvízminőség-javító pályázatról 

Előadó: Nyerges Péter-polgármester 
 

2. Szociális rendelet módosításáról- lakásfenntartási támogatás szabályainak 
változása 
Előadó: Nyerges Péter-polgármester 
 

3. Egyéb tájékoztatások, elmúlt ülés óta történtekről beszámoló 
    Előadó: Nyerges Péter-polgármester 
 

4. Szociális ügyek beadott segélykérelmek, személyi ügyek –zárt ülésen 
          Előadó: Nyerges Péter- polgármester 

 
Napirendek tárgyalása:  
 

1. Ivóvízminőség –javító pályázatról 
Előadó: Nyerges Péter-polgármester  

 
- Nyerges Péter- polgármester elmondja, hogy a beadott pályázatról a társulás 

gesztora Tamási jelzést nem adott arról, hogy mi történt a pályázattal. A Vízügyi 
Igazgatóságtól kaptunk egy tájékoztatót, hogy a Kormány 100%-os támogatást biztosít 
és egy új pályázatot nyit azoknak, akik nem nyertek, vagy nem adták be ezt a 
pályázatot. Állítólag Tamási lecsúszott a támogatási szerződés aláírási határidejéről, 
de már az új pályázatot is beadta 7.1-est, de erről a tagokat nem értesítette. Javasolja 
arról dönteni, hogy nyilatkozzon a testület, hogy ezt az ivóvízminőség-javítást 
mindenképpen meg kívánja oldani.  

- Tamásival pedig  felveszik a kapcsolatot, és hetente tájékoztatást kérnek, írásban a 
pályázat állásáról.  
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Fonó Önkormányzat Képviselő-testülete 4 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
87/2011.(VIII.31.) sz. Fonó Önkormányzat Kt. határozat:  
 
Fonó Önkormányzat Képviselő-testülete meg akarja oldani az ivóvízminőség-javítást a 
településen, valamint részt kíván venni a KEOP-7.1.0/11 Derogációs víziközmű projektek 
előkészítése és a KEOP-1.3.0/09-11 ivóvízminőség-javítás konstrukciójú pályázatokon.  
 
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a határozattal kapcsolatos intézkedések 
megtételére.  
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

  
2. Szociális rendelet módosítása 

Előadó: Nyerges Péter- polgármester, Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző  
  

- Nyerges Péter-polgármester kéri a körjegyzőt, hogy ismertesse a jogszabály változás 
lényegét.  

 
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző ismerteti az új lakásfenntartási szabályozás 

lényegét, a helyi lakásfenntartási szabályozás lehetőségeit. A jövedelem 250%-ra 
módosul, a minimálisan adható 2500,-Ft,  eddig is annyi volt. Nincs jelentősége annak, 
hogy mennyi a lakásfenntartási kiadások összege, mivel ilyen korlátot már nem 
vizsgál a törvény. Továbbá vagyoni helyzet vizsgálat is kötelező. A támogatást főleg 
természetben kell megállapítani.  A helyinél ezt nem írja a jogszabály, de több 
önkormányzat is beleírta, amennyiben elfogadják ide is javasolt beleírni. Mivel a 
támogatás mértéke itt 2500,-Ft-ban került meghatározásra, ezért nincs jelentősége 
annak, hogy mekkora négyzetméter a lakás és az elismert költség, csak akkor ha több 
lépcsős támogatás kerülne megállapításra. 

- Továbbá változik az, hogy jövőre a szociális segélyeseknél is vizsgálni kell a 
lakókörnyezet rendezettségét, és a bérpótló juttatás, foglalkoztatást helyettesítő 
támogatásra változik.  

 
- Nyerges Péter-polgármester javaslatot tesz a rendelet elfogadására.  

 
Fonó Önkormányzat Képviselő-testülete 4 igen egyhangú szavazattal az alábbi rendeletet 
alkotja:  
 
Fonó Községi Önkormányzat Képviselő-testületének 9/2011.(IX.1.)  önkormányzati 
rendelete:  
A szociális ellátások helyi szabályairól szóló 10/2003.(IX.8.) önkormányzati rendelet 
módosításáról  
 
/a rendelet a jk. melléklete/ 
   
3. Egyéb tájékoztatások, elmúlt ülés óta történtekről beszámoló 

    Előadó: Nyerges Péter-polgármester 
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- Nyerges Péter-polgármester elmondja, hogy a közfoglalkoztatással kapcsolatban 
változások történtek, ami a mellékelt rendeletben olvasható. Új közfoglalkoztatási bér 
van és heti fizetés. Lehetőség van a mintaprojektben részt venni, most 3 főt terveztek 
ide, a részletekről még nem tudni. Mivel most, nincs közmunkás a falugondnok látja el 
a fűnyírási feladatokat, hiszen az ő kötelezettsége is ezen feladatok elvégzése, amelybe 
a közmunkásokat is bevonhatja- ha vannak .   

- A kistraktorral kapcsolatban elmondja, hogy veszélyes használni fűnyírásra olyan 
helyen, ahol nem egyenes a talaj,  a kés drága, sok a pocok túrás, temetőben  lehet 
használni,  de kímélni kell,  

 
- A mintaprojektben mezőgazdasági földutak rendbetételére pályáznának  3-4 fővel és  

belvízelvezető rendszerre 3 fővel, patakmeder tisztításra  2 fővel. 
- Képzések elvégzésére is lehet pályázni, akár veszélyes fa kidöntési tanfolyamot is el 

lehetne végezni, ilyen képzésekre jelentkezni.  
  
- Farkas János – CKÖ elnöke vállalna ilyen képzésben részvételt.  

 
- Nyerges Péter-polgármester A Ravatalozó felújítása folyamatban van, már 1/3-a 

készen van. Ez  az építés 2008. áprilisban meg lett tervezve az  Indukció Kft. 
készítette a terveket és az alapján adták meg az építési engedélyt. Akkor nem kért 
semmit a tervekért, erre még csak utalást sem találtunk. A pályázatra most nyert az 
önkormányzat és mivel nem az Indukció nyert beadta az igényt, a számlát a tervek 
kifizetésére. Állítólag erre a korábbi polgármesterrel egy szóbeli megállapodás volt a 
tervekre, ha ők nyertek volna, akkor nem kérték volna a  tervek költségét. Ezt a 
szóbeli  megállapodást most elküldte, amely arról szól, hogy visszaigazolja a 
megrendelést, de összeg sincs benne.   

 
- Pál József Ernőné: csak  megállapodás volt?  

 
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző nem találtak semmi utalást arra, hogy 2008. 

évben a tervekre kértek volna bármennyi összeget. A polgármesteri átadásnál  sem 
volt ilyen kötelezettségvállalásra utalás. A testület erre hivatkozhat, de az tény, hogy  a 
terveket a cég készítette.  

 
- Farkas János- CKÖ elnöke -  véleménye szerint követelheti a cég a terv értékét, 

mivel ők készítették.  
 

- Nyerges Péter – polgármester: jelenlegi kivitelező elmondása szerint, a terv nem 
tökéletes, vannak benne hibák. Fel kell mérni a reális költségeket. Tető meg van 
tervezve, csak az alatta lévő fal nincs tervezve és az alapja. Esztétikailag is vannak kis 
apró hiányosságok.  A terv ténylegesen elkészült, azt nem vitatja senki, de a terv 
összegére megállapodás nem volt, ezt az összeget nagyon soknak tartja.  

 
- Huber Zoltán:  Semmiképpen sem fogja ezt megszavazni, nem elégedett a vállalkozó  

eddigi munkáival sem.  
 

- Nyerges Péter- polgármester akkor javaslatot tesz ennek az elutasítására, mivel nem 
volt megállapodás erről.  
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Fonó Önkormányzat Képviselő-testülete 4 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
88/2011.(VIII.31.) sz. Fonó Önkormányzat Kt. határozat:  
 
Fonó Önkormányzat Képviselő-testülete az Indukció Kft. által 2011. 08.31-én beadott 
Ravatalozó építési engedély tervéről kiállított 225.000 Ft-os számlát nem fogadja el, és a most 
bemutatott 2008.03.24-én kelt szóbeli megállapodás visszaigazolását a tervek elkészítésére – 
amelyben összeg nem szerepel -  nem fogadja el.  
Indoklás:  
2008. évben a Ravatalozó terv költségeinek viselésére nem született megállapodás az 
önkormányzat és a Kft. között, nem jött árajánlat a tervek összegére vonatkozóan, a jelenleg 
kimutatott tervezési összegről a testületnek nincs tudomása,  a tervek elkészültekor sem jelezte 
a Kft., hogy ezért az önkormányzatnak fizetnie kell 2008.évben.  
Ilyen kötelezettséget az önkormányzat nem tartott nyilván.  
 
Kéri a polgármestert, hogy a céget értesítse a döntésről, visszaküldve részükre a számlát és a 
megrendelés visszaigazolását.  
 
Határidő: 2011.09.15.  
Felelős: polgármester 
 
 

- Nyerges Péter-polgármester elmondja, hogy lehetőség van az Önhiki II. 
fordulójának a beadására is, ezért javaslatot tesz arra, hogy ezt tegye meg az 
önkormányzat, ehhez egy határozatot kell elfogadni.  

- A határozatban nyilatkozni kell a lakosságszámról, arról, hogy körjegyzőséghez 
tartozik, arról, hogy mennyi adót tervezett, arról, hogy mennyi hiányt tervezett, 
kötelezettségvállalása nem haladja meg az előírt mértéket, továbbá könyvvizsgálatra 
nem kötelezett.  

 
Fonó Önkormányzat Képviselő-testülete 4 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
89/2011.(VIII.30.) sz. Fonó Önkormányzat Kt. határozat:  
 
 Fonó Önkormányzat Képviselő-testülete a Magyar Köztársaság 2011. évi költségvetéséről 
szóló 2010. évi CLXIX. törvény 6. számú melléklet 2. pontja alapján (továbbiakban: 6. számú 
melléklet) támogatási igényt nyújt be az önhibájukon kívül hátrányos helyzetben lévő 
önkormányzatok támogatására. 
 
Fonó Önkormányzat Képviselő-testülete az önhibájukon kívül hátrányos helyzetben lévő 
önkormányzatok támogatásának igényléséhez a fenti törvény alapján a következő 
nyilatkozatot teszi:  
 
 I. A települési önkormányzat lakosságszáma 2010. január 1-jén 1.000 fő alatti és a Baté 
székhelyű körjegyzőséghez tartozik. 
 
II. A települési önkormányzat helyi adó bevezetéséről döntött a 2011. évben ilyen jogcímen 
2200 ezer forint összegű bevételt tervez.  
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III. Az önkormányzat a 2011. évi költségvetési rendeletét 1056 ezer forint összegű működési 
célú hiánnyal fogadta el.  
 
IV. Az önkormányzat kötelezettségvállalása 2010. és 2011. évben nem haladja meg az Ötv. 88. 
§. (2) bekezdés szerinti éves kötelezettségvállalás felső határát.  
 
V.  Az önkormányzat az Ötv. szabályai szerint kötelező könyvvizsgálatra nem kötelezett.  
 
Határidő: 2011.09.10. 
Felelős: polgármester 
  

- Nyerges Péter-polgármester  elmondja, hogy megkereste a Hópihe Alapítvány 
támogatási kérelemmel, de sajnos nincs ilyenre pénz.     

 
- Az urnafal elkészült, ezt  két részletben lehet kifizetni. Már 4 urnahelyet lefoglaltak. A 

fal  375 e Ft összegben készült el, ezért jó lenne elgondolkodni, hogy egy helyért ne 
10 e Ft-ot kérjen az önkormányzat, mivel ez nekik  47 e Ft/db –ba kerül. 
Mindenképpen emelni kellene a díjakat. Véleménye szerint ilyen kis díjjal nagyobb 
segítséget kap az a család, aki ezt a lehetőséget veszi igénybe. Legalább 25 e Ft-ban 
kellene megállapítani egy ilyen urnafalra a díjat.  

 
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző: Elmondja, hogy erről mindenképpen rendelet 

módosítás szükséges, és évközben nem szerencsés a díjakat emelni. Erre vissza 
kellene térni.  

 
-  Nyerges Péter- polgármester elmondja, hogy a temetőben veszélyes fák kivágása  

80 e Ft + áfába kerülne.  
 

-  Az UMVP.  IV. tengely pályázatán van lehetőség  nettó 100%-os pályázatok 
beadására, akár egyesületnek is,  rendezvény szervezésre, fellépők díjára, 
fényképezőgépre  09.29-ig kell regisztrálni 250 e Ft és  1250 e Ft között van erre 
lehetőség. Kultúrára  és sportra is,  sportpályára lehetne eszközökre kérni. Ezen kell 
még gondolkodni.  

 
-  Buszmegállóra elkészültek a tervek, ez engedély köteles lesz, a Művelődési Háznál az  

előtető bejelentés köteles lesz, 35 e Ft lesz a terv, az építési engedélyt meg kell kérni.  
 

- Elmondja, hogy sajnos a  szociális  földprogramba nem tudnak részt venni.  
 

- Megjelent az új víztörvény tervezete, lehet véleményezni, ajánlja különösen a 
vízműgépésznek tanulmányozni.  

 
- A rendezési terv készítése folyamatban van, a társhatóságoknak elküldésre kerültek, 

akik folyamatosan küldik vissza a véleményüket.  
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A polgármester zárt ülést rendel el, a testület így folytatja tovább a munkáját.  
 

K.m.f. 
 
 
Nyerges Péter                                                            Patakiné Kercsó Szilvia 
polgármester                                                              körjegyző 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


